



Q K 1 9 5 1 3 4 3

清華法學

TSINGHUA UNIVERSITY LAW JOURNAL

“第二次世界大战”后日本民事诉讼法学的诉讼标的论争

..... [日]山本克己 / 著 史明洲 / 译

互联网帐号恶意注册黑色产业的刑法思考 陈兴良

证据客观性批判 张保生 阳平

罪刑法定原则：挑战、重申与重述

——刑事影响力案件引发的思考与检讨 梁根林

重思公司共同决议行为之功能 蒋大兴

2019.6
双月刊

总第 13 卷 总第 76 期
ISSN 1673-9280 CN 11-5594/D



“第二次世界大战”后日本民事诉讼法学的诉讼标的论争

[日] 山本克己/著 史明洲/译 · 5 ·

互联网帐号恶意注册黑色产业的刑法思考 陈兴良 · 13 ·

证据客观性批判 张保生 阳平 · 26 ·

罪刑法定原则：挑战、重申与重述

——刑事影响力案件引发的思考与检讨 梁桂林 · 61 ·

“构建一个由人管理人的政府”

——论麦迪逊作为“宪法之父”的两种身份 田雷 · 88 ·

示意证据规则建构 罗维鹏 · 104 ·

论合同的必要之点 王洪亮 · 122 ·

重思公司共同决议行为之功能 蒋大兴 · 135 ·

信息型操纵市场行为执法标准研究 缪因知 · 159 ·

论外国法院判决的自动承认制度 李旺 · 177 ·

人工智能生成内容的著作权问题探析 孙正裸 · 190 ·



Tsinghua University Law Journal

Volume 13 Number 6 Bimonthly

November 15, 2019

CONTENTS

Debate on the Object for Civil Procedure in Postwar Japan

Yamamoto Katsumi (translated by Shi Mingzhou) • 5 •

Criminalizing Dark Industry for Malicious Registration of Internet Accounts *Chen Xingliang* • 13 •

The Critique of Evidence Objectivity *Zhang Baosheng Yang ping* • 26 •

Nulla Poena Sine Lege: Challenge, Reiteration and Restatement

—Reflection and Review on Influential Criminal Cases *Liang Genlin* • 61 •

“Build A Government Ruled by People.”

—Madison’s Two Identities as “Father of the Constitution” *Tian Lei* • 88 •

Establishing the Rule of Demonstrative Evidence in China *Luo Weipeng* • 104 •

Essential Parts of a Contract *Wang Hongliang* • 122 •

Reflecting the Company’s Resolution Behavior *Jiang Daxing* • 135 •

The Enforcement Standards of the Informational Manipulation of Market *Miu Yinzhi* • 159 •

The Automatic Recognition of Foreign Court Judgments *Li Wang* • 177 •

An Analysis of the Copyright for Content Generated by Artificial Intelligence *Sun Zhengliang* • 190 •

Translator

Tu Kai



编 辑 出 版 《清华法学》编辑部
100084, 清华大学明理楼 523 室
电 话 62795936
传 真 62786513

主 管 单 位 中华人民共和国教育部
主 办 单 位 清华大学
主 编 车丕照
网 址 <http://qhfxtsinghua.edu.cn>

国 外 发 行 中国国际图书贸易总公司
国外征订代号 BM6985
国 内 订 阅 《清华法学》编辑部
印 刷 单 位 清华大学印刷厂

ISSN 1673-9280 CN 11-5594/D

万方数据

ISSN 1673-9280



9 771673 928144

定价：30.00 元